

EVIDENCE*(Recorded by Electronic Apparatus)*

[Texte]

Wednesday, October 22, 1986

• 1539

The Clerk of the Committee: Hon. members, I see a quorum. Pursuant to Standing Order 92(1) your first item is the election of a chairman. I am ready to receive a motion to that effect.

Mr. Peterson: I would like to nominate Mary Collins for the chairmanship.

The Clerk: Is that agreed?

Mrs. Killens: I will second the motion.

Mr. Reid: Sounds like a good idea.

The Clerk: Is it the pleasure of the committee to adopt the motion?

Motion agreed to.

The Clerk: I declare the motion carried and Mrs. Mary Collins duly elected chairman of the committee. I would invite her to take the chair.

• 1540

The Chairman: Thank you very much, colleagues. I appreciate the honour and the support and look forward to doing a lot of hard work.

Mr. Reid: You look well in it.

The Chairman: Thank you. I hope you will often come, Mr. Reid.

The next order of business is the election of a vice-chairman in conformity with Standing Order 92(1). Could I have a nomination for vice-chairman please?

Mr. Reid: Madam Chairman, I would be pleased to place in nomination the name of the hon. member from Hamilton West, Peter Peterson.

The Chairman: Are there any further nominations?

It is moved by Mr. Reid that Mr. Peterson be elected as vice-chairman of this committee. Is it the pleasure of the committee to adopt the motion?

Motion agreed to.

The Chairman: I declare Mr. Peterson duly elected as vice-chairman of this committee.

You have the agenda before you. The next item is whether we would have what is called a Subcommittee on Agenda and Procedure. I think it has normally been called a steering committee which means that the steering committee can meet informally and of course it has to report back to the full committee; it cannot make any decisions on its own. I think with most committees, even with the small committees, it has been the practice to have a subcommittee so that they could have an informal meeting.

TÉMOIGNAGES*(Enregistrement électronique)*

[Traduction]

Le mercredi 22 octobre 1986

Le greffier du Comité: Honorables députés, il y a quorum. En conformité de l'article 92(1) du Règlement, le premier article à l'ordre du jour est l'élection du président. Je suis prêt à recevoir les motions à cet effet.

M. Peterson: Je propose Mary Collins comme présidente du Comité.

Le greffier: Êtes-vous d'accord?

Mme Killens: J'appuie cette motion.

M. Reid: Ça me semble une bonne idée.

Le greffier: Plaît-il au Comité d'adopter la motion?

La motion est adoptée

Le greffier: Je déclare la motion adoptée et M^{me} Mary Collins dûment élue présidente du Comité. Je l'invite à prendre place et à présider.

La présidente: Je vous remercie beaucoup chers collègues. J'apprécie l'honneur que vous me faites de même que votre appui et nous allons bien travailler je l'espère.

M. Reid: Vous semblez déjà avoir bien commencé.

La présidente: Je vous remercie. J'espère que vous viendrez souvent, monsieur Reid.

Nous avons à l'article suivant de l'ordre du jour l'élection du vice-président, en conformité de l'article 92(1) du Règlement. Quelqu'un veut-il proposer un vice-président s'il vous plaît?

M. Reid: Madame la présidente, je serais très heureux de proposer le nom du député de Hamilton-Ouest, Peter Peterson.

La présidente: Y a-t-il d'autres mises en candidature?

Proposé par M. Reid que M. Peterson soit élu vice-président du Comité. Plaît-il au Comité d'adopter la motion?

La motion est adoptée

La présidente: Je déclare M. Peterson dûment élu vice-président du Comité.

Vous avez devant vous l'ordre du jour. Il s'agit maintenant de constituer le Sous-comité du programme et de la procédure. On l'appelle habituellement le comité directeur. Ce dernier peut se réunir officieusement et faire évidemment rapport au Comité plénier, mais il ne peut prendre des décisions seul. Je crois que la plupart des comités, même ceux qui comptent peu de députés, ont l'habitude d'élire un Sous-comité du programme et de la procédure pour tenir des séances officieuses.